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§ 150   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Helena Ishizaki (KD) med 
Anne Rapinoja (V) som ersättare. 
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§ 151  

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Sammanträdet ajourneras mellan 15:14-15:45. 
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§ 152 Dnr KS 2024-003041.1.2.25 

Anmälningsärenden 2024-05-13 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
1. Lokalförsörjningsnämnden beslut gällande Energieffektiviseringsåtgärder 

Borås EPC - Energy Performance Contract   
Dnr 2024-00266 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Skrivelse SCB:s Medborgarundersökning 2023 
Dnr 2023-00249 

3. Kommunens Kvalitet i Korthet (KKiK) 2023 
Dnr 2024-00301 

4. Finansrapport Borås stad 240331 
Dnr 2024-00022 

5. Revisionsrapport: Vård- och äldrenämndens arbete med projekt 
trygghetsskapande välfärdsteknik och trygghetslarm 
Dnr 2024-00279 

6. Protokoll från styrelsemöte den 8 april 2024 för Borås Kommuns 
Parkerings AB 
Dnr 2024-00031 

7. Årsstämmoprotokoll 2024 för de kommunala bolagen 
Dnr 2024-00032 

8. Återbetalning av eget kapital från Tolkförmedling Väst 
Dnr 2024-00297 

9.  Inbjudan till remisskonferens från SKR om utredningen: En ändamålsenlig 
och effektiv hantering av EU-medel 
Dnr 2024-00302 

10. Protokoll från styrelsemöten för Inkubatorn i Borås AB den 25 mars 2024 
Dnr 2024-00031 
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§ 153 Dnr KS 2024-003031.1.2.25 

Delegationsbeslut 2024-05-13 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 5 2024) - Delegation för 

likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2024-00008 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2.  Delegationsbeslut enligt delegation C:7 beslut 1 2024  
Dnr 2024-00036 

3. Delegationsbeslut fastighet Sandared 1:220, Rullstensvägen 4 
Dnr 2023-00018 

4. Delegationsbeslut enligt delegation C:2 beslut 1-2 2024 
Dnr 2024-00015 

5. Delegationsbeslut enligt delegation C:1, beslut 1-17 2024 
Dnr 2024-00014 

6. PM Beslut Elina assistans och omsorg 
Dnr 2024-00095 

7. Svar på remiss: Lokala Åtgärdsprogram Göteborgs Stad - 
Avrinningsområden för Göta älvs huvudfåra, Säveåns samt Mölndalsån 
Dnr 2024-00288 

8. 10-14/2024. Delegationsbeslut: Yttrande om Hemvärnsmän 
Dnr 2024-00007 
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§ 154 Dnr KS 2024-002951.1.2.1 

Kommunens statistikverksamhet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
I Kommunstyrelsens reglemente läggs följande uppgift till under § 3 – Hantera 
kommunens statistik. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad kan beställa statistik från Statistiska centralbyrån som är ogranskat 
ur sekretessynpunkt. Detta har Borås Stad gjort i många år, och har en 
tjänsteperson som är särskild utsedd till att göra beställningarna och ta emot 
statistiken. Vid beställning tar kommunen på sig ett ansvar att 
röjandekontrollera uppgifterna innan de redovisas. Kommunen ska se till att 
inte uppgifter om enskilda personer eller företag ska gå att utläsa ur redovisad 
statistik eller statistiska material. Risk för röjande finns när det är endast en eller 
några få observationer. Statistik får bara publiceras eller levereras om den har 
gått igenom en skadeprövning och vid behov skyddats mot röjande. 
SCB har meddelat att om inte Borås Stad kan uppvisa en särskild verksamhet 
för statistikverksamheten som kan omhänderta ogranskat material och bevarar 
sekretessen så får inte Borås Stad beställa statistik från SCB från och med 14 
juni 2024. 
 

 

I instruktionen för försäkran avseende verksamhet som avses i offentlighets -
och sekretesslagen 24 kap 8 § anger SCB  
”För att ni skall kunna få tillgång till statistiskt material som inte är 
sekretessgranskat bör uppgifterna även hos kommunen omfattas av 
statistiksekretessen.” och vidare att  
 ”Sådan verksamhet kan t.ex. anses föreligga om den nämnd som skall ansvara 
för databasen uttryckligen enligt reglemente eller motsvarande har ansvaret för 
kommunens statistik. Ansvaret kan framgå också av befattningsbeskrivning.” 
För att förtydliga vilken nämnd som har ansvaret föreslår Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige att Kommunstyrelsen får uppgiften, då nämnden har ett 
kommunövergripande ansvar. 

Beslutsunderlag 
1. Förlag till Kommunstyrelsens reglemente 
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§ 155 Dnr KS 2023-008022.4.1.2 

Attestrutiner Kommunstyrelsen 2024 version 2 

Kommunstyrelsens beslut 
Att Kommunstyrelsens attestrutiner för 2024 version 2 fastställs. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Borås stads attestregler ska varje nämnd årligen upprätta och fastställa 
nämndspecifika attestrutiner. Varje nämnd ansvarar för sin interna kontroll och 
har därmed ansvar för att säkerställa att bestämmelser enligt Borås stads 
attestregler iakttas. Behöver nämnden ändra i sina attestrutiner ska detta göras 
inom innevarande år. I föreliggande ärende är det just en sådan ändring som 
avses. 
I Kommunstyrelsens attestrutiner version 2 har det gjorts tillägg från tidigare 
version avseende ett förtydligande om vilka verksamheter som 
Kommunstyrelsen ansvarar för, att Samhällsbyggnadsnämndens 
ekonomifunktion har fått möjlighet att rätta och periodisera på verksamheten 
för strategisk markförsörjning samt att det tillkommit en attestgräns på en 
miljon kronor för på verksamheten för strategisk markförsörjning. 
Till ärendet bifogas också en förteckning över de attestanter som 
stadsdirektören på delegation fattat beslut om. 

Beslutsunderlag 
1. Attestrutiner Kommunstyrelsen 2024 version 2 
2. Delegationsbeslut Attestantförteckning Kommunstyrelsen 2024 version 2 
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§ 156 Dnr KS 2023-005222.5.1.0 

Svar på initiativärende av Andreas Exner (SD), Marie 
Jöreteg (M) och Niklas Arvidsson (KD): Får det vara lov 
med en plats? 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Att initiativärendet avslås. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Björn 
Qvarnström (SD) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Andreas Exner, Sverigedemokraterna, Marie Jöreteg, Moderaterna och Niklas 
Arvidsson, Kristdemokraterna har vid Kommunstyrelsens sammanträde den 19 
juni 2023 lämnat in initiativärendet ”Får det vara lov med en plats?” där man 
föreslår att Borås Stad bjuder in intresserade företag för ett förutsättningslöst 
samtal om hur upphandling av ramavtal, eller annan typ av frivillighetsreform, 
kan leda till fler äldreboenden i Borås. 
Vid samma sammanträde lämnade samma tre ledamöter in initiativärendet 
”Kartlägg möjliga platser för omsorgsboenden” där man föreslår att 
Stadsledningskansliet uppdras att se över mark och befintliga fastigheter utanför 
kommunens ägo för att kartlägga gällande detaljplaner, stadsplaner, 
byggnadsplaner, samt avstyckningsplaner som kan tillåta 
äldreomsorgsverksamhet och återkoppla detta till Kommunstyrelsen.  
Båda dessa initiativärenden berör frågan om framtida vård- och omsorgsplatser, 
och därför överlappar och kompletterar svaren varandra till viss del.   
Initiativärendet beskriver processen inför byggandet av nya äldreboenden och 
konstaterar att det är en process som både tar lång tid och kräver politisk 
framförhållning. Denna beskrivning stämmer, men processen snabbas tyvärr 
inte på av initiativärendets förslag. 
Initiativärendet bygger nämligen på antagandet att föreslagen hantering skulle 
snabba på tillgången till platser på vård- och omsorgsboenden. Det finns 
dessutom redan en befintlig långsiktig plan som är bättre att förhålla sig till. 
Därtill är det strategiskt bättre att Borås Stad äger de lokaler där vi bedriver 
långsiktig verksamhet, vilket det tidigare har rått politisk enighet om. 

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende från Andreas Exner (SD), Marie Jöreteg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD): Får det vara lov med en plats? 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit Kommunstyrelsen besluta att 
avslå initiativärendet.  
 
Kommunalrådet Marie Jöreteg (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar 
att initiativärendet bifalles, se bilaga.  

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) 
yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 157 Dnr KS 2024-003091.2.4.1 

Budgetuppföljning tertial 1 2024, Kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsens beslut 
Budgetuppföljning tertial 1 2024 för Kommunfullmäktige godkänns och läggs 
till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Budgetuppföljning tertial 1 2024 för Kommunfullmäktige har upprättats och 
visar efter april månad ett resultat om +351 tkr jämfört med budget. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 – Tertial 1 2024, Kommunfullmäktige 
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§ 158 Dnr KS 2024-003081.2.4.1 

Tertialrapport 1 2024 Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Att godkänna Tertialrapport 1 2024 Kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har två ramar: Stadsledningskansliet och 
Kommungemensam ram. Stadsledningskansliet prognosticeras att göra 
ett överskott på 5,2 mnkr. Förvaltningen prognosticeras att göra ett överskott 
i personalbudgeten och i budgeten för att motverka organiserad brottslighet, 
men detta överskott kommer delvis att användas att täcka upp för kostnader 
som blivit högre än budget. Bland annat har förvaltningen kostnader för 
konsultstöd i samband med bankupphandling och införandet av CSDR (EU:s 
regelverk för hållbarhetsredovisning) i bolagen, trygghetsskapande arbete som 
köps från Borås TME samt för att finansiera delar av projekt 
Organisationshälsa som inte har kunnat finansieras genom årets 
öronmärkningar. 
 
Stadsledningskansliet gör också ett överskott med anledning av högre intäkter i 
den strategiska markförsörjningen än budget. De avtal som räknades upp enligt 
KPI 2023 genererar högre intäkter än vad som antogs i budget, som inte 
beräknades utifrån ett lika högt KPI som sedan blev det verkliga. 
I den kommungemensamma ramen har det blivit ett missförstånd med 
Västtrafik. Budgeten ligger nära 1 miljon för lågt för seniorkorten, som är en 
fast kostnad. Förra året förde dock ett mindre åkande hos boråsarna med sig att 
de rörliga kostnaderna blev 0,5 miljoner lägre än budget. Skulle något liknande 
inträffa i år skulle budgetavvikelsen blir -0,5 mnkr. Då det är mycket osäkert 
hur stora eventuella avvikelserna blir på de rörliga delarna läggs prognosen på   
-1 mnkr. 

Beslutsunderlag 
1. Tertialrapport 1 2024 Kommunstyrelsen 
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§ 159 Dnr KS 2024-001831.1.2.1 

Svar på remiss av betänkande: Ett starkt judiskt liv för 
framtida generationer - Nationell strategi för att stärka 
judiskt liv i Sverige 2025-2034 (SOU 2024:3) 
2025–2034 (SOU 2024:3) 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad tillstryker förslaget med tillägg. 

Sammanfattning av ärendet 
I en remiss från kulturdepartementet av Betänkandet – Ett starkt judiskt liv för 
framtida generationer – Nationell strategi för att stärka judiskt liv i Sverige 
2025-2034 (SOU 2024:3) presenteras förslag om en nationell strategi för att 
stärka judiskt liv i Sverige. Strategin innehåller fem målsättningar som bedöms 
ha särskild betydelse för att stärka judiskt liv. De fem målsättningarna är 
indelade i fokusområdena: Trygghet och öppenhet, Judiskt liv, Kunskap, 
Utbildning och forskning, Judisk kultur och svensk-judiskt kulturarv samt 
Jiddisch. Inom varje fokusområde föreslås åtgärder som syftar till att nå 
respektive målsättning. Inom ramen för strategin föreslås att regeringen utser 
ett antal pilotkommuner, kommunerna ska särskilt arbeta för att stärka judiskt 
liv. Utvecklingsarbetet i kommunerna ska ske i nära dialog och samverkan med 
den judiska minoriteten. Utredningen har antagit att de tre största kommunerna 
och ytterliga två större kommuner kommer att ansöka om att bli pilotkommun. 
Borås Stad ser förslaget till strategi som väl genomtänkt, förankrad och 
välarbetad. Det är positivt att många röster har blivit hörda i detta viktiga 
arbete.  
 

  

Borås Stad tillstyrker strategin men önskar tillägga några synpunkter.  
5.2.3 Brottsförebyggande rådet (BRÅ) ska genomföra en fördjupad studie om 
antisemitiska hatbrott.  
Borås Stad föreslår här att BRÅ även behöver genomföra kunskapshöjande 
insatser, för att förstå hur antisemitiska hatbrott och antisemitism kan visa sig. 
När en lägesbild tas fram är det viktigt att veta vilka faktorer som ska 
inkluderas, då det annars kan visa på en felaktig bild. Detta bör även gälla lokala 
BRÅ där det mesta av det operativa arbetet sker.  
5.3.5 Stärkt möjlighet att beakta äldres behov av att upprätthålla sin kulturella 
identitet inom äldreomsorgen. 

Här anser Borås Stad att formuleringen bör vara ännu skarpare. Det är viktigt 
att kommunerna ger de äldre möjlighet om så önskas, att flytta till ett judiskt 
äldreboende. Den kanske viktigaste aspekten är i första hand inte om någon 
pratar jiddisch (då alla judiska personer inte heller talar språket), utan snarare 
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möjligheten att få dela sin judiska identitet med andra judiska personer. Detta 
bör framgå på ett tydligare sätt i texten, att den äldre ska ges möjlighet och 
informeras om detta. 
 
Borås Stad anser att det behövs fler sätt att följa upp hur den judiska 
minoriteten mår och upplever sin situation, inte minst på lokal nivå. Borås stad 
anser att man bör lägga till frågor om bakgrundsvariabler om nationell 
minoritetstillhörighet i olika enkäter och undersökningar, som exempelvis lokal 
uppföljning av ungdomspolitiken (Lupp) och Trygghetsmätningen. Att arbeta 
med samråd räcker inte alltid, även om det också är något man ska fortsätta 
genomföra. Referens- och fokusgrupper är ett annat alternativ som endast ger 
möjlighet till några få att svara för en hel grupp. För att skapa en bredare 
lägesbild bör frågan om bakgrundsvariabler om nationell minoritetstillhörighet 
ställas i olika sammanhang, till olika åldersgrupper och med en bibehållen 
anonymitet för den som svarar. 

Beslutsunderlag 
1. Remiss av betänkandet: Ett starkt judiskt liv för framtida generationer - 
Nationell strategi för att stärka judiskt liv i Sverige 2025- 2034 (SOU 2024:3) 
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§ 160 Dnr KS 2024-000941.2.2.0 

Årshjul för Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige 
2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Ärendet läggs till handlingarna.  
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra Kommunstyrelsens 
presidium att inför beslut i Kommunfullmäktige komplettera årshjulet med de 
muntliga dragningar som är återkommande för Kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen samt Kommunfullmäktige har för 2024 ett årshjul där större 
planerbara ärenden finns med, årshjulet bifogas detta ärende. 

Beslutsunderlag 
1. Årshjul för Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige 2024 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar på följande justering i sitt 
eget förslag: att Kommunstyrelsens presidium får i uppdrag inför beslut i 
Kommunfullmäktige komplettera årshjulet med de muntliga dragningar som är 
återkommande för Kommunstyrelsen. 
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§ 161 Dnr KS 2022-007381.1.1.1 

Svar på motion av Paul-André Safko (M): Hantering av 
synpunkter och felanmälan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att anse motionen besvarad samt att ge Kommunstyrelsen uppdraget att utreda 
möjligheterna till vidareutveckling för ökad transparens och förenkling av 
nuvarande system för hantering av synpunkter och felanmälan. 

Sammanfattning av ärendet 
Paul-André Safko (M) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2022-09-29 
lämnat in en motion som föreslår att Kommunstyrelsen uppdras säkerställa att 
den som felanmält också får möjlighet att veta när och hur synpunkter och 
felanmälan behandlats och åtgärdats.  
Borås Stad har sedan 2013 en gemensam rutin och ett gemensamt system 
(Infracontrol) för synpunktshantering. Rutinen har reglerat hur synpunkter ska 
hanteras och besvaras och stor vikt har lagts på alla ska ha möjlighet att lämna 
synpunkter. I detta system hanteras även felanmälan men utan stadsgemensam 
rutin.  
 

 

Kommunstyrelsen anser att motionens intention i grunden är bra och att den 
process som beskrivs skulle förenkla och förbättra transparensen i de ärenden 
som beskrivs. Kommunstyrelsen kan dock inte bifalla motionen så som 
attsatsen är formulerad. I stället föreslås att Kommunfullmäktige ger 
Kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheterna till vidareutveckling för 
ökad transparens och förenkling av nuvarande system. Motionen anses därmed  
besvarad. 
 
Motionen har skickats på remiss till Lokalförsörjningsnämnden, 
Servicenämnden och Tekniska nämnden. Samtliga ser positivt på en utveckling 
av systemet. 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Paul-André Safko (M): Hantering av synpunkter och felanmälan, 

2022-09-29 
2. Yttrande över motion av från Servicenämnden, 2023-08-24 
3. Yttrande över motion från Lokalförsörjningsnämnden, 2023-08-25 
4. Yttrande över motion från Tekniska nämnden, 2023-08-29 
5. Remissammanställning 
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§ 162 Dnr KS 2024-001441.2.3.2 

Uppföljning internkontrollplan 2023 för de kommunala 
bolagen 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av intern kontroll 2023 för Borås Stads bolag godkänns. 

Sammanfattning av ärendet 
Sammantaget bedömer Kommunstyrelsen att den interna kontrollen i bolagen 
har utvecklats och till stora delar är god. Det är dock angeläget att utvecklingen 
av det systematiska interna kontrollarbetet fortsätter, och att bolagen arbetar 
aktivt så arbetet blir en naturlig del i bolagens verksamhet.  
Särskilt viktigt är det att AB Bostäder i Borås, AB Sandhultsbostäder samt AB 
Toarpshus stärker sitt interna kontrollarbete utifrån de synpunkter som 
lekmannarevisorn har lämnat i sin granskningsrapport. Även de bolag som har 
ett påtalat utvecklingsområde behöver ta till sig detta och utveckla sin interna 
kontroll. Det finns fortsatt en del bolag som inte har med slutsatser av utförda 
kontroller i sina uppföljningar, vilket behöver utvecklas till kommande år. 

Beslutsunderlag 
1. Bilaga – Sammanställning av bolagens inrapportering av intern kontroll 
2. Bilaga – Bolagens inrapporterade material, inkommen handling nr 1-6 och 

nr 9-16 
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§ 163 Dnr KS 2024-002181.3.1.1 

Utredning av ett sammangående av Nätkraft Borås och 
Borås Energi och Miljö AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Frågan avseende sammangående av Nätkraft Borås och Borås Energi och Miljö 
AB hanteras i kommande partiöverläggningar. 

Sammanfattning av ärendet 
Styrelsen i Borås Energi och Miljö AB har inkommit med en skrivelse till Borås 
Stadshus AB där de uppmanar Borås Stadshus AB att utreda en 
sammanslagning av Nätkraft Borås och Borås Energi och Miljö AB. 
Bakgrunden till skrivelsen är den kostnadsutredning som Borås Energi och 
Miljö har gjort, där förslaget med en sammanslagning kommit fram som en 
förutsättning för bolaget att kunna nå de uppställda kraven. Styrelsen är 
övertygad om att man genom ett samgående skulle kunna uppnå stora 
kostnadsmässiga nyttor, men ser även möjlighet till marknadsmässiga nyttor. 
Av yttrande från Borås Stadshus AB framgår att bolaget bedömer att Borås 
Energi och Miljö AB behöver ta fram ytterligare åtgärder som går att de 
uppfyller ägarens krav. Vidare gör Stadshus AB bedömningen att förslaget om 
en utredning avseende bolagsstruktur är en fråga som ska skickas vidare till  
 
Kommunstyrelsen för ställningstagande. Om Kommunstyrelsen beslutar att 
genomföra en utredning ser Borås Stadshus AB det som positivt att även utreda 
de positiva ekonomiska effekterna. 
En utredning om ett sammangående med en påverkan på befintlig 
bolagsstruktur ser Kommunstyrelsen som en fråga som ska hanteras i 
kommande partiöverläggningar. 

Beslutsunderlag 
1. Yttrande från Stadshus AB, 2024-03-11 
2. Förslag på utredning av ett sammangående av Nätkraft Borås och Borås 

Energi och Miljö AB, 2024-02-08 
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§ 164 Dnr KS 2024-002963.4.4.1 

Årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
För Borås Stads del godkänna årsredovisning 2023 för Tolkförmedling Väst 
och samtidigt bevilja direktionen och ledamöterna i densamma ansvarsfrihet. 

Sammanfattning av ärendet 
Direktionen för Tolkförmedling Väst godkände den 22 mars 2024 
årsredovisning 2023 och översände den till kommunalförbundets medlemmar 
för godkännande och prövning av ansvarsfrihet.  
Tolkförmedling Väst resultat för 2023 redovisas till -215 tkr och det egna 
kapitalet uppgår till 33 866 tkr. 
Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma. 

Beslutsunderlag 
1. Årsredovisning 2023 Tolkförmedling Väst 
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§ 165 Dnr KS 2024-002871.2.4.1 

Årsredovisning 2023 för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Rose-Marie Liljenby Andersson (S)  i handläggning 
eller beslut i detta ärende. 

Sammanfattning av ärendet 
Direktionen för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund har inkommit med 
årsredovisning och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2023.  
Enligt lagen om kommunalförbund ankommer det på respektive 
förbundsmedlem att besluta om ansvarsfrihet för förbundsdirektionen.  
Räddningstjänstförbundet redovisar ett resultat för 2023 på 8 393 tkr jämfört 
med 376 tkr 2022. Förbundets egna kapital uppgick vid årets utgång till 66,2 
mnkr, balansomslutningen till 185 mnkr och soliditeten (andel eget kapital) till 
36 % (f år 34 %). Borås Stads kostnad 2023 till förbundet var 100,3 mnkr (f år 
92,5 mnkr).  
Revisorerna bedömer att verksamheten i Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund skötts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 
synpunkt tillfredsställande sätt. Direktionen behöver upprätta balanserade 
budgetar kommande år i enlighet med kommunallagen. Sammantaget bedöms 
resultatet enligt årsredovisningen vara förenligt med de finansiella mål och 
verksamhetsmål som direktionen har ställt upp. Den interna kontrollen bedöms 
som tillräcklig. Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar 
ansvarsfrihet för år 2023 för direktionen samt de enskilda ledamöterna i 
densamma. 

Beslutsunderlag 
1. Årsredovisning 2023 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, 2024-04-
08 
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§ 166 Dnr KS 2022-005751.1.1.1 

Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Anders 
Alftberg (SD): Hedra sverigefinnarna i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att anse motionen besvarad. 
 
Att uppdra åt Kulturnämnden och Tekniska nämnden att tillsammans utreda 
möjligheterna att uppföra ett minnesmärke som hedrar alla dem som kommit 
för att arbeta och bidra till utvecklingen av Borås textilindustri.  
 
Att Kulturnämnden och Tekniska nämnden i sin utredning inkluderar de 
nationella minoriteterna i samråd. 
 
I beslutet deltar inte Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson 
(KD), Helena Ishizaki (KD) Andreas Exner (SD) och Björn Qvarnström (SD). 

Sammanfattning av ärendet 
Andreas Exner (SD) och Anders Alftberg (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2022-06-21 lämnat in förslaget att Borås stad ska verka för att ett 
minnesmärke över Sverigefinnarnas insatser för vår stad skall resas.  
 

 

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden, Kulturnämnden och 
Fritids- och folkhälsonämnden.  
Arbetslivsnämnden beskriver ett redan existerande minnesmärke i form av en 
rödbjörk som planterades 2017 i Kvarnbergsparken vid vattentornet i samband 
med firandet av Finlands självständighet 100 år. Därtill har staden ett finskt 
förvaltningsområde där särskilda rättigheter och ett omfattande arbete pågår 
med att stärka/bevara det finska språket och kulturen. Arbetslivsnämnden 
beskriver också hur all arbetskraftsinvandring har genom åren varit och är 
värdefull för att utveckla Borås näringsliv. 

Kulturnämnden och Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrkte motionen med 
tillägget att Borås välstånd och textilindustrins utveckling kan härledas till 
många fler invandrargrupper än just de från Finland. Därför anser 
Kulturnämnden att Borås stad bör upprätta ett minnesmonument som utan att 
ange exakt nationalitet hedrar de som kommit som arbetskraft till Borås och 
därtill synliggörs även stadens industrihistoria. Fritids- och folkhälsonämnden 
skriver även att ansvarsfrågan kring ett eventuellt fortsatt arbete behöver 
klargöras och att ansvariga nämnder ges i uppdrag att utse en lämplig placering 
för ett minnesmonument samt kring den konstnärliga gestaltningen. Fritids- 
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och folkhälsonämnden kan vara fortsatt behjälpliga i frågor om statistik samt 
med kontakter och samverkan med civilsamhället. 
Kommunstyrelsens ställningstagande 
Kommunstyrelsen anser att personer från alla de nationaliteter som kom till 
Borås, som utvecklade vår textilindustri, och bidrog till Sveriges välfärd ska 
hedras med ett minnesmärke. I Borås har folk från många olika kulturer och 
språkområden kunnat flytta för att få en inkomst och bidra till Borås stads 
utveckling tillsammans. Därför föreslår kommunstyrelsen kommunfullmäktige 
att anse motionen besvarad och att uppdra åt Kulturnämnden och Tekniska 
nämnden att tillsammans utreda möjligheterna att uppföra ett minnesmärke 
som hedrar alla dem som kommit för att arbeta och bidra till utvecklingen av 
Borås textilindustri. 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Andreas Exner (SD) och Anders Alftberg (SD): Hedra 

sverigefinnarna i Borås 
2. Yttrande över motion: Hedra sverigefinnarna i Borås av Kulturnämnden, 

Arbetslivsnämnden och Fritids- och folkhälsonämnden 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit  Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta att: anse motionen besvarad. 
Att uppdra åt Kulturnämnden och Tekniska nämnden att tillsammans utreda 
möjligheterna att uppföra ett minnesmärke som hedrar alla dem som kommit 
för att arbeta och bidra till utvecklingen av Borås textilindustri. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta att återremittera motionen för kompletterande 
arbete gällande de nationella minoriteternas möjlighet till inflytande och samråd 
i frågor som berör dem. Att uppdra åt Kulturnämnden och Tekniska nämnden 
att tillsammans utreda möjligheterna att uppföra ett minnesmärke som hedrar 
alla dem som kommit för att arbeta och bidra till utvecklingen av Borås 
textilindustri, se bilaga.  
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet  Marie Jöreteg (M), 
kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) yrkar bifall 
till Andreas Exners (SD) återremissyrkande.  
 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) yrkar på följande justering i sitt eget 
förslag: Att Kulturnämnden och Tekniska nämnden i sin utredning inkluderar 
de nationella minoriteterna i samråd samt att ärendet även ska expedieras till 
Tekniska Nämnden. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
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och dels till om ärendet ska återremitteras och finner att förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad.  

Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen:  
Ärendet ska avgöras idag.  

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD) Andreas Exner (SD) och Björn 
Qvarnström (SD) till förmån för Andreas Exners (SD) yrkande. 
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§ 167 Dnr KS 2024-002602.6.1.2 

Villkorsändring adress Österlånggatan 4, Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att godkänna Lokalförsörjningsnämndens avtalsförslag, under förutsättning att 
Vård- äldrenämnden tillstyrker förslaget, på förlängning av hyresavtal på 
Österlånggatan 4, Borås. 

Sammanfattning av ärendet 
Hyresvärd Estea Omsorgsfastigheter AB, genom Estea Agamemnon 4 KB, har 
sagt upp befintligt hyresavtal till upphörande 2025-03-31 och i samband med 
detta kommit med förslag på ett nytt hyresavtal med ändrade hyresvillkor. 
Nuvarande hyresavtal började gälla 2013-04-01 till och med 2025-03-31. 
Borås stad hyr idag ett vård- och omsorgsboende vid namn Agamemnon 
beläget på Österlånggatan 4 i Borås. Vård- och omsorgsboendet hyrs av Estea 
Agamemnon 4 KB och består av 67 enrumslägenheter och 3 dubbelrum 
fördelat på 7 avdelningar. Varje avdelning har gemensamma utrymmen i form 
av kök/matsal och vardagsrum. 
 
Lokalförsörjningsnämndens beslut gäller för att teckna hyresavtal för en yta på 
ca 4 760 kvm, årshyra: 9 796 000 kr samt avtalstid 18 år.  
Förändring av ytan beror på att nuvarande hyresavtal inte var uppmätt såsom 
nytt hyresavtal är. I det nya avtalet är även index ändrat från 38% till 100% i det 
nya avtalet. 
 
Årshyran är uträknad på 722 kvm till Vård- och äldrenämnden och övriga ytor 
är lägenheter som hyrs ut direkt till brukarna enligt egna hyreskontrakt.  
Om inget nytt hyresavtal tecknas måste verksamheten avflytta från ytorna 
senast 2025-03-31. Något nytt objekt med plats för lika många boende finns 
inte att tillgå inom denna tidsram 

Beslutsunderlag 
1. Lokalförsörjningsnämndens beslut 2024-03-19, samlat dokument 
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§ 168 Dnr KS 2024-002612.6.4.0 

Nyförhyrning mötesplats Kristineberg 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Nyförhyrning för mötesplats Kristineberg med ett hyresavtal för en yta på 1 
124 kvm, årshyra: 2 680 740 kronor samt en avtalstid på 12,5 år. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Gisseberget 1, Kristinegränd 3 (Centrumhuset Kristineberg) fick ny 
ägare 10 juni år 2021. Ny ägare till Gisseberget 1 är Sjuhärad Utveckling AB 
som ägs till 50 procent av AF Förvaltning AB och till 50 procent av 
Gisseberget Partners AB. Borås stad har antagit en ny detaljplan för fastigheten 
med syfte att förtäta och omvandla det befintliga Kristenberg centrum till 
flerbostadshus med centrumfunktioner. Med anledning av detta avser 
fastighetsägaren att riva befintlig byggnad och ersätta denna med ett nytt 
bostadskvarter inklusive verksamhetslokaler. Det har i Borås Stad funnits en 
ambition att de verksamheter som tidigare bedrev verksamhet i lokalerna skall 
göra så även då den nya byggnaden är på plats. De verksamheter som avses är 
öppen förskola, bibliotek, mötesplats och öppen ungdomsverksamhet. De nya 
lokalernas yta är 1 124 kvadratmeter och ytan på befintliga lokaler enligt tidigare 
hyresavtal är 1 957 kvadratmeter. Fastighetsägarens ambition är att lokalerna 
som avses skall vara inflyttningsklara sommaren år 2027. Fastighetsägarens 
önskan är att teckna hyresavtal för perioden 2027-06-01 till 2039-12-31 

Beslutsunderlag 
1. Karta 
2. Illustrationsbilder fasad 
3. Framställan 
4. Summering av hyresavtal 
5. Ritningar 
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§ 169 Dnr KS 2024-002782.2.2.1 

Stratsys - Förnyelse av drift- och underhållsavtal 

Kommunstyrelsens beslut 
Förnyelse av drift- och underhållsavtal med Stratsys enligt bifogat avtalsförslag 
antas. 

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande drift- och underhållsavtal med Stratsys går ut 2024-05-31. Borås 
Stad har använt verksamhetsstyrningssystemet Stratsys sedan 2011 och den 
första processen som implementerades var Bokslut 2011. Sedan dess över tid 
har systemet komma att omfatta ett antal andra större och viktiga 
verksamhetsprocesser såsom: 
 
-Budgetprocessen 
-Styr- och ledningssystemet med verksamhetsplan 
-Internkontroll 
-Systematisk arbetsmiljö 
-Informationssäkerhet 
-Lokalresursplanering 
-Synpunktshanering mm 
 

 

Beslutsunderlag 
1. Stratsys huvudavtal med bilagor 
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§ 170 Dnr KS 2024-000841.2.3.2 

Uppföljning intern kontrollplan 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Att godkänna redovisning av intern kontroll 2023 med undantag av 
Samhällsbyggnadsnämndens redovisning. 
 
Att Samhällsbyggnadsnämnden skyndsamt kompletterar sin uppföljning med de 
kontroller som saknas. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Borås Stads regler för intern kontroll ska varje nämnd i samband med 
årsredovisningen redovisa resultatet av den interna kontrollen till 
Kommunstyrelsen. Samtliga nämnder har redovisat uppföljning av 2023 års 
plan. Kommunstyrelsen har utvärderat nämndernas uppföljningar och de är 
godkända med undantag av Samhällsbyggnadsnämndens uppföljning. 

Beslutsunderlag 
1. Nämndernas inrapporterade material, inkommen handling nr 1-19 
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§ 171 Dnr KS 2024-002301.2.4.1 

Årsredovisning 2023 Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Boråsregionen 
Sjuhärads kommunalförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Ulf Olsson (S), Annette Carlson (M), Niklas 
Arvidsson (KD) och Anna Svalander (L) i handläggning och beslut i detta 
ärende. 
 
För Ulf Olsson (S) tjänstgör Rosé-Marie Liljenby Andersson (S). 
För Annette Carlson (M) tjänstgör Hasse Ikävalko (M). 
För Niklas Arvidsson (KD) tjänstgör Björn-Ola Kronander (M). 
För Anna Svalander (L) tjänstgör Johan Wikander (L). 
 
Förste vice ordförande Helena Ruderfors (C) går in som mötesordförande för 
Ulf Olsson (S). 

Sammanfattning av ärendet 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har inkommit 
med årsredovisning och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2023.  
Det ankommer på förbundsmedlemmarna, d.v.s. respektive kommun, att 
besluta om ansvarsfrihet för förbundsdirektionen.  
Revisorerna bedömer att verksamheten har skötts på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Den interna kontrollen bedöms 
som tillräcklig med ett utvecklingsområde. Förbundet bör ange storlek på de 
stickprov som görs inom ramen för kontrollmomenten i den interna 
kontrollplanen.  
 
Årsredovisningen bedöms i huvudsak vara upprättad enligt kommunallagen, 
lagen om kommunal bokföring och redovisning, god redovisningssed och 
Rådet för kommunal redovisnings rekommendationer. Resultat, ekonomisk 
ställning och räkenskaper redovisas på ett i huvudsak rättvisande sätt. Resultatet 
enligt årsredovisningen bedöms vara förenligt med de finansiella mål och 
verksamhetsmål som direktionen ställt upp.  
Resultatet för 2023 uppgick till 695 tkr jämfört med 2 011 tkr för 2022. Det 
egna kapitalet uppgick vid årets utgång till 12 569 tkr, balansomslutningen till 
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107 789 tkr och soliditeten (andel eget kapital) till 12 % (f å 13 %). Borås Stads 
bidrag till förbundet 2023 var 17 159 tkr. 

Beslutsunderlag 
1. Årsbokslut 2023 samt revisionsberättelse för Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund, 2024-04-09, inkommen handling nr 4 
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§ 172 Dnr KS 2024-002633.2.1.4 

Bidrag ur Borås Stads Naturvårdsfond 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna att Miljö- och konsumentnämnden betalar ut återstående delen av 
beviljat bidrag ur Naturvårdsfonden för fastigheten Gåshult 3:3 till Borås Stads 
Miljöförvaltning, miljöstrategiska avdelningen/Miljö- och 
naturvårdsavdelningen. 

Sammanfattning av ärendet 
Miljöstrategiska avdelningen har beviljats 518 000 kr ur Naturvårdsfonden för 
inventeringar av växter och djur samt restaurering av betesmarker och 
slåtterängar med stängsling på fastigheten Gåshult 3:3. Medel har även beviljats 
för framtagande av skötselplan mm inför bildande av naturreservat på 
fastigheten. Åtgärderna är nu genomförda och projektet avslutat. Det 
restaurerade och välhävdade äldre kulturlandskapet i Gåshult bedöms få en 
positiv inverkan på upplevelsevärdet och landskapsbilden samt ha ett 
pedagogiskt värde. Åtgärderna bedöms gynna den flora och fauna som är 
beroende av denna hävdade naturmiljö. 
Projektet slutredovisades 17 januari 2024 och samtliga årsrapporter för åren 
2020, 2021 och 2022 med beskrivning av utförda åtgärder och kostnader har 
under februari 2024 lämnats in till Miljöförvaltningen. Samtliga villkor är 
därmed uppfyllda. Efter ett godkännande av projektets slutredovisning kan 
återstående 322 500 kr betalas ut från fonden. 
Miljöstrategiska avdelningen/Miljö- och naturvårdsavdelningen har uppfyllt de 
åtgärder som ansökan om bidrag avsåg. Villkoren som ställdes i beslutet om 
godkännande har uppfyllts. Beslut har tagits om att bilda naturreservat med 
tillhörande skötselplan. Med fortsatt ändamålsenlig skötsel enligt planen 
kommer naturvärdena i området bibehållas och troligen öka med tiden. 
 

 

Miljö- och konsumentnämnden föreslår att Kommunstyrelsen fattar beslut i 
ärendet eftersom det kan komma att omfattas av delikatessjäv enligt 6 kap. 28 § 
4 pt. kommunallagen eftersom nämnden och de förtroendevalda måste anses ha 
ett ekonomiskt och politiskt intresse av att bidraget beviljas, eftersom det 
annars kommer att påverka nämndens budgetresultat negativt. 

Beslutsunderlag 
1. Miljö- och konsumentnämndens beslut, 2024-03-22 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
33(44) 

Sammanträdesdatum 
2024-05-13 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Elektronisk justering 
 

Utdragsbestyrkande 
4A18551F879776C7821B962D6E37731D2A09D418D0  

 

§ 173 Dnr KS 2024-001892.10.2.0 

Tillägg till taxan om enpersonfordon 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Följande tillägg görs i taxan för Friflytande mobilitetstjänser som ingår i Taxa 
för upplåtelse av gatuplatser och torgplatser 
”Taxan kan frångås vid upphandling enligt LUK för friflytande 
mobilitetstjänster. Taxan skall inte tillämpas för fordon som tillhandahålls av 
företag som har koncession på att tillhandahålla sådana tjänster efter 
upphandling på det antal fordon koncessionen omfattar”. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade att fastställa Tekniska nämndens taxor och 
avgifter den 22 november 2023. Tekniska nämnden begär nu om ett tillägg till 
taxan om enpersonsfordon. Principen för en koncessionsupphandling är att 
respektive part står för sina kostnader. I detta fallet ska vinnande leverantör 
även stå för elsparkcykelställ eller likande nyttigheter. För det fall det finns en 
taxa begränsas möjligheten att få en bra och affärsmässig överenskommelse 
med leverantörerna då delar av kostnaderna för nyttigheterna istället går till att 
betala för taxa. Kravet på taxan bör därför kunna frångås genom upphandling 
för att genom avtal kunna reglera hanteringen. Däremot ska taxan finnas kvar 
där inget avtal föreligger. Tillägget som nämnden begär att lägga till är ’’ Taxan 
kan frångås vid upphandling enligt LUK (Lagen om upphandling av 
koncessioner) för friflytande mobilitetstjänster. Taxan skall inte tillämpas för 
fordon som tillhandahålls av företag som har koncession på att tillhandahålla 
sådana tjänster efter upphandling på det antal fordon koncessionen omfattar ’’ 
för friflytande mobilitetstjänster. 

Beslutsunderlag 
1. Tekniska nämndens förslag 
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§ 174 Dnr KS 2024-002753.3.6.1 

Anslagsframställan avseende ombyggnation av Nybron 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Totalbudgeten för projektet ”Ombyggnation av Nybron” utökas till 107,0 
miljoner kronor varav 14,0 miljoner kronor avser ingående driftkostnader och 
kommer att avskrivas i Tekniska nämndens bokslut. 
För 2024 beviljas Tekniska nämnden ett anslag på 26,0 miljoner kronor varav 
9,0 miljoner kronor avser i projektet ingående driftkostnader. 

Sammanfattning av ärendet 
Tekniska nämnden begär att totalbudgeten för projektet ”Ombyggnation av 
Nybron” utökas till totalt 107,0 mnkr och att ingående driftkostnader i 
projektet beräknat till sammanlagt 14,0 mnkr avskrivs i nämndens resultat i 
samband med bokslut. I kommunfullmäktiges investeringsplan 2024-2026 finns 
80,0 mnkr avsatt för projektet. 
Nämnden beskriver att befintlig Nybro över Viskan består av en äldre bro från 
omkring 1900 som byggts på under 1990-talet för att skapa plats för gång- och 
cykelbanor. Bärigheten för de senare delarna av bron är bristfällig. Då den 
ursprungliga Nybron byggdes anlades den i riktning till Magasinsgatan. Genom 
utvecklingen av Cityringen har Nybron fått fel riktning i förhållande till 
anslutande gator. Genom att ändra brons riktning mot Yxhammarsgatan 
förbättras framkomligheten på Cityringen. Projektet omfattar bland annat att 
ersätta befintlig bro med en ny, kajmurar ska byggas mot Viskan och 
strandskoningar anläggas mot Tore G Wärenstams plats samt Nybroparken.  
 
I en första etapp av projektet färdigställdes gång- och cykelvägen längs 
Stationsgatan samt Robert Nilssons plats utanför Borås Kongress. Upphandling 
av de återstående delarna av projektet har nu genomförts. Tidigare beslutad 
totalbudget för projektet uppgår till 80,0 mnkr. Efter upphandlingen av etapp 2 
bedöms nu att projektets totalbudget behöver utökas till 107 mnkr. Av dessa 
har redan 22 mnkr upparbetats avseende etapp 1 GC-väg stationsgatan och 
Robert Nilssons plats samt utredning och projektering. Återstående 
utgifter/kostnader åren 2024-2026 beräknas till 85,0 mnkr. 
Arbetet med ombyggnationen av Nybron planeras att startas under våren 2024 
samt pågå under två år. Kostnader som är nödvändiga för projektet men som 
inte skapar ett bestående värde får inte aktiveras som investering utan belastar 
driftbudgeten. Det handlar i detta projekt om rivning, sanering, arkeologi och 
tillfälliga ledningsomläggningar beräknat till totalt 14,0 mnkr. 
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Beslutsunderlag 
1. Tekniska nämndens framställan 
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§ 175 Dnr KS 2024-002002.4.2.2 

Amorteringsfritt år för Borås Arena AB för att 
möjliggöra underhåll 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Arena AB ges amorteringsfrihet under år 2024 i syfte att verkställa 
prioriterade underhållsbehov, i enlighet med förslag från Fritids- och 
folkhälsonämnden. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Arena AB har inkommit med ansökan om amorteringsfrihet 2024. Syftet 
med amorteringsfriheten är enligt ansökan att skapa finansiellt utrymme till 
nödvändiga underhåll och möjligheten att planera för mindre investeringar i 
arenorna på sikt. Fritid- och folkhälsonämnden föreslår att amorteringsfriheten 
beviljas i syfte att verkställa prioriterade underhåll. 
Kommunstyrelsen bedömer att amorteringsfrihet är i linje med 
Kommunfullmäktiges intentioner i beslut 2015-11-18-19 § 184 avseende 
revidering av förutsättningar och avtal angående Borås Arena. 
Borås Arena AB har dialog med Fritid- och folkhälsoförvaltningen och 
Industribyggnader i Borås AB för planering av det fortsatta underhållsbehovet. 
Borås Arena AB ansvarar för att långsiktig plan för underhållet finns och att 
dessa tillsammans med dess effekter kommuniceras med ovan parter. 

Beslutsunderlag 
1. Beslut på förslag från Fritid- och folkhälsonämnden, 2024-02-20 
2. Ansökan Borås Arena AB, 2023-12-14 
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§ 176 Dnr KS 2023-005213.1.2.1 

Svar på initiativärende från Andreas Exner (SD), Marie 
Jöreteg (M) och Niklas Arvidsson (KD): Kartlägg 
möjliga platser för omsorgsboenden 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Att initiativärendet avslås. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Björn 
Qvarnström (SD) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna, Moderaterna och Kristdemokraterna har vid 
Kommunstyrelsens sammanträde 19 juni 2023 lämnat in ett initiativärende där 
de föreslår Stadsledningskansliet att se över mark och befintliga fastigheter 
utanför kommunens ägo för att kartlägga gällande detaljplaner, stadsplaner, 
byggnadsplaner, samt avstyckningsplaner som kan tillåta 
äldreomsorgsverksamhet och återkoppla detta till kommunstyrelsen.  
Vid samma sammanträde lämnade samma tre ledamöter in initiativärendet ”Får 
det vara lov med en plats?” där man föreslår att Borås Stad bjuder in 
intresserade företag för ett förutsättningslöst samtal om hur upphandling av 
ramavtal, eller annan typ av frivillighetsreform, kan leda till fler äldreboenden i 
Borås.  
Båda dessa initiativärenden berör frågan om framtida vård- och omsorgsplatser, 
och därför överlappar och kompletterar svaren varandra till viss del. 
Initiativärendet beskriver en kö till vård- och omsorgsboende som växer sig allt 
längre. I mitten av mars 2024 stod 55 brukare i kö till placering i vård- och 
omsorgsboende, varav 23 av dem har tackat nej till erbjuden placering. Det är i 
nuläget få som får vänta mer än 3 månader på att erbjudas en plats.  
Det finns i dagsläget en specifik grupp som arbetar med att tillgodose de 
kommunala behoven, Lokaliseringsgruppen. Lokaliseringsgruppen består av 
kompetenser från alla de tekniska avdelningarna. Vid initiering av nya 
lokaliseringar för omsorgsboenden utgår gruppen från verksamhetens önskemål 
om geografisk placering och behov av mark. Valet av mark grundar sig vanligen 
på de specifika kraven för den planerade byggnationen, såsom lokalens storlek 
och antal våningar. I ett inledande skede identifieras potentiella områden som 
motsvarar de specifika markkraven, utgångspunkten är att titta på kommunal 
mark men det förekommer att privat mark identifieras. Vidare genomförs en 
detaljerad faktagranskning av samtliga potentiella tomter, där topografi, 
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markförhållanden (geoteknik), detaljplaneläge, trafikförhållanden, avstånd till 
kollektivtrafik, störningsfaktorer såsom buller och eventuellt konkurrerande 
markintresse utvärderas. I vidare skede genomförs en noggrann gallring av de 
fastigheter som en bedöms realiserbara, där bland annat markägarförhållandena 
studerats. Slutligen fattas beslut om att påbörja eventuell detaljplan för den 
valda plasten eller om byggnation bedöms kunna göras på befintlig detaljplan 
eller utan. 

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Kartlägg möjliga platser för omsorgsboenden.             
2023-06-19 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit Kommunstyrelsen besluta: 
att initiativärendet avslås. 
 

 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar 
att initiativärendet bifalles, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag 
och dels till Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners 
(SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 
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§ 177 Dnr KS 2022-004653.1.1.5 

Antagande av Planeringsstrategi för Borås 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning föreslår Kommunstyrelsen Kommunfullmäktige besluta: 
Att anta Planeringsstrategi för Borås 2024 i enlighet med plan- och bygglagen 3 
kap 23§. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), 
Andreas Exner (SD) och Björn Qvarnström (SD) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt en lagändring i plan- och bygglagen (PBL) år 2020 måste en 
planeringsstrategi för översiktsplanen tas fram varje mandatperiod. 
Planeringsstrategin kan liknas vid en handlingsplan för översiktsplanen. 
Kommunfullmäktige tar i denna ställning till översiktsplanens aktualitet och det 
fortsatta översiktsplanearbetet och vilka åtgärder som föreslås i 
översiktsplaneringen. Kommunfullmäktige ska också bedöma om 
översiktsplanen är aktuell i relation till ändrade förutsättningar samt eventuella 
lagändringar. Till sin hjälp har kommunen bland annat ett yttrande från 
Länsstyrelsen. Det är översiktsplanen i dess helhet som ska bedömas.   

Beslut om planeringsstrategin innebär ingen ändring av översiktsplanen utan 
talar enbart om vad kommunen ska fokusera på i översiktsplanearbetet och om 
det finns delar av översiktsplanen som behöver ändras.  

Om kommunen inte har en antagen planeringsstrategi 11 september 2024 anses 
översiktsplanen vara inaktuell. Att inte ha en aktuell översiktsplan försvårar 
myndighetsutövningen, som detaljplanering, förhandsbesked och bygglov, då 
kommunen inte kan visa på långsiktiga tankar om markanvändningen. 
Exempelvis kommer då alla detaljplaner behöva handläggas med utökat 
förfarande och antas i kommunfullmäktige. Länsstyrelsen kan förelägga 
kommunen att ta fram en aktuell översiktsplan.  

Beslutsunderlag 
1. Planeringsstrategi för Borås 2024, 2024-04-16 

2. Bilaga Detta är en Planeringsstrategi, 2024-04-15 

3. Bilaga Uppdrag och tidsplan för planeringsstrategi 2024, 2024-04-15 

4. Bilaga Utvärdering av översiktsplanen inför planeringsstrategi 2024, 2024-
04-15 
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5. Bilaga Uppföljning av översiktsplanens uppdrag inför planeringsstrategi 
2024, 2024-04-15 

6. Bilaga Länsstyrelsens yttrande över Borås intressen för översiktsplanens 
aktualitet, 2022-05-20 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
föreslå Kommunfullmäktige besluta att anta Planeringsstrategi för Borås 2024 i 
enlighet med plan- och bygglagen 3 kap 23§. 
 

 

Helena Ishizaki (KD) och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att anta 
Planeringsstrategi för Borås 2024 i enlighet med plan- och bygglagen 3 kap 23§ 
samt att ett arbete med ny översiktsplan ska initieras, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Helena Ishizaki (KD) och Andreas Exners (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 178 Dnr KS 2022-008901.4.2.1 

Boråsförslaget: Bättre anknytning Sandhult - Sandared 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Avslå förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för vidare dialog med 
Västtrafik. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Björn 
Qvarnström (SD) till förmån för sitt yrkande. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen tackar frågeställaren för förslaget. 
Förslagsställaren föreslår att Borås Stad ska förbättra anknytningen Sandhult-
Sandared genom att bygga en cykelväg och skapa en direkt bussförbindelse.  
Generellt arbetar vi med att stärka kopplingen mellan serviceorterna (Sandared) 
och omgivande mindre orter och landsbygd med förbättrad gång,- cykel- och 
kollektivtrafik.  
 

 

Vägen mellan Sandared och Sandhult är statligt ägd och våra möjligheter att 
påverka en utbyggnad av gång-och cykelväg är begränsad. Vår roll som 
kommun är att prioritera mellan olika förslag, sammanställa dessa och ansöka 
om finansiering hos Västra Götalandsregionen. Inlämnade förslag, för hela 
regionen, prioriteras sedan av Västra Götalandsregionen i samråd med 
Trafikverket. Regionstyrelsen fattar beslut om utbyggnad för kommande 
fyraårsperiod, och för de projekt som blir aktuella är det Trafikverket som 
sedan planerar, bygger och underhåller sträckan.  
Mer information om planerade och prioriterade cykelvägar finns i Cykelplan 
2024-2025 som hittas på www.boras.se/cykla. 

Det är Västtrafik som ansvarar och planerar kollektivtrafiken i hela Västra 
Götaland och beslutar i frågor som till exempel hur linjer ska dras, var 
hållplatser ska ligga, hur ofta en buss/ett tåg ska gå eller om en linje ska läggas 
ner. Därutöver krävs ett visst underlag av resande för en långsiktigt hållbar linje 
Kollektivtrafikrådet (en politiskt tillsatt beredningsgrupp med en representant 
från varje parti som finns i kommunfullmäktige) träffar regelbundet Västtrafik 
för att i dialog påverka och ge eventuella förslag för att få en än bättre 
kollektivtrafik inom kommunen.  
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Ett alternativ är att använda Närtrafik som är ett bra sätt att åka mellan 
landsbygd och tätort där det inte finns linjelagd busstrafik.  
Kommunstyrelsen avslår förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för 
vidare dialog med Västtrafik. 

Beslutsunderlag 
1. Boråsförslaget: Bättre anknytning Sandhult-Sandared, 2022-11-24 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Helena Ruderfors (C) har föreslagit Kommunstyrelsen besluta 
att: avslå förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för vidare dialog 
med Västtrafik. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen besvarar 
förslaget och lyfter förslaget om kollektivtrafik i kollektivtrafikrådet för vidare 
dialog med Västtrafik. Borås Stad kommer lyfta in gång- och cykelväg mellan 
Sandhult och Sandared som prioriterad sträcka i dialogerna med Västra 
Götalandsregionen och Trafikverket. Borås Stad kommer också undersöka 
möjligheterna att anlägga gång- och cykelled på annat vis än i direkt anslutning 
till Trafikverkets väg mellan orterna, se bilaga.  

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Helena Ruderfors (C) förslag 
och dels till Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners 
(SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 
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§ 179 Dnr KS 2022-008911.4.2.1 

Boråsförslaget: Återinsätt bussen till Borgstena 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för 
vidare dialog med Västtrafik. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen tackar förslagsställaren för frågan.  
Det har kommit in ett Boråsförslag till Staden om att förbättra kollektivtrafiken 
genom att återinsätta sista bussen till Borgstena. 
 

 

 

 

 

 

”Under pandemin drogs bussen in mellan Borgstena och Fristad/Borås. 
Det innebär svårigheter för barn, ungdomar och billösa att nu ta sig till och från 
aktiviteter, affärer, arbeten och nöjen. 21:22 går fredagens sista tåg till Borås 
och 21:00 från Borås till Fristad där förbeställd taxi tar vid. Vi vill att bussen 
återinsätts så att den kompletterar tågtrafiken och ger oss på landsbygden 
möjlighet att ta del av Borås kulturutbud m.m. utan att ta bilen/be om skjuts.” 

Det är Västtrafik som ansvarar och planerar kollektivtrafiken i hela Västra 
Götaland och beslutar i frågor som till exempel hur linjer ska dras, var 
hållplatser ska ligga, hur ofta en buss/ett tåg ska gå eller om en linje ska läggas 
ner. Därutöver krävs ett visst underlag av resande för en långsiktigt hållbar linje. 

Generellt jobbar Borås Stad med att stärka kopplingen mellan serviceorterna 
(Fristad) och omgivande orter och landsbygd med förslag på förbättrad 
kollektivtrafik. Närtrafik är ett koncept som finns och är bra för den som vill 
åka mellan landsbygd och tätort.  

Kollektivtrafikrådet (en politiskt tillsatt beredningsgrupp med en representant 
från varje parti som finns i kommunfullmäktige) träffar regelbundet Västtrafik 
för att i dialog påverka och ge eventuella förslag för att få en än bättre 
kollektivtrafik inom kommunen.  

Kommunstyrelsen avslår förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för 
vidare dialog med Västtrafik. 

Beslutsunderlag 
1. Boråsförslaget: Återinsätt bussen till Borgstena, 2022-11-24 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
44(44) 

Sammanträdesdatum 
2024-05-13 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Elektronisk justering 
 

Utdragsbestyrkande 
4A18551F879776C7821B962D6E37731D2A09D418D0  

 

§ 180 Dnr KS 2022-008581.4.2.1 

Boråsförslaget: Även de som bor på landet behöver 
bussar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för 
vidare dialog med Västtrafik. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen tackar frågeställaren för förslaget. 
Förslagsställaren tycker att möjligheterna för att resa för de som bor på 
landsbygden och inte har bil är ytterst begränsad och utan en väl utbyggd 
kollektivtrafik kommer få andra insatser för landsbygdsutveckling ha någon 
effekt. Frågeställaren önskar därför bättre och utökad kollektivtrafik mellan 
Bredared och Borås. 
Det är Västtrafik som ansvarar och planerar kollektivtrafiken i hela Västra 
Götaland och beslutar i frågor som till exempel hur linjer ska dras, var 
hållplatser ska ligga, hur ofta en buss/ett tåg ska gå eller om en linje ska läggas 
ner. Därutöver krävs ett visst underlag av resande för en långsiktigt hållbar linje 
Kollektivtrafikrådet (en politiskt tillsatt beredningsgrupp med en representant 
från varje parti som finns i kommunfullmäktige) träffar regelbundet Västtrafik 
för att i dialog påverka och ge eventuella förslag för att få en än bättre 
kollektivtrafik inom kommunen.  
Ett alternativ är att använda Närtrafik som är ett bra sätt att åka mellan 
landsbygd och tätort där det inte finns linjelagd busstrafik.  
Kommunstyrelsen avslår förslaget och lyfter förslaget i kollektivtrafikrådet för 
vidare dialog med Västtrafik. 

Beslutsunderlag 
1. Boråsförslaget Även de som bor på landsbygden behöver bussar 
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